

---

---

1st Session, 52nd Legislature  
New Brunswick  
41 Elizabeth II, 1992

---

---

---

---

1<sup>re</sup> session, 52<sup>e</sup> législature  
Nouveau-Brunswick  
41 Elizabeth II, 1992

---

---

**BILL**

AN ACT TO AMEND THE  
PROBATE COURT ACT

**PROJET DE LOI**

LOI MODIFIANT LA LOI SUR LA  
COUR DES SUCCESSIONS

FACTORY OF  
LAW LIBRARY  
UNIVERSITY OF  
NEW BRUNSWICK

10/11/92

---

---

HON. EDMOND P. BLANCHARD, Q.C.

---

---

---

---

L'HON. EDMOND P. BLANCHARD, c.r.

---

---

#### EXPLANATORY NOTE

The existing section is as follows:

**28(1)** Letters probate of a will or letters of administration shall not be granted to a non-resident of the Province unless the person has given the same security as is required from an administrator pursuant to subsection 57(1).

**28(2)** A testator may by his will waive any requirement for security; and where in the opinion of the judge special circumstances exist, the judge may dispense with or reduce the amount of security referred to in subsection (1).

#### NOTE EXPLICATIVE

L'article actuel se lit comme suit:

**28(1)** Les lettres d'homologation ou d'administration ne peuvent être délivrées à une personne ne résidant pas dans la province sauf si elle fournit la garantie exigée de l'administrateur conformément au paragraphe 57(1).

**28(2)** Un testateur peut, dans son testament, dispenser des formalités de la garantie et le juge, suivant certaines circonstances particulières qu'il apprécie, peut décider de l'exonération totale ou partielle de la garantie visée au paragraphe (1).

**An Act to Amend the  
Probate Court Act**

Her Majesty, by and with the advice and consent of the Legislative Assembly of New Brunswick, enacts as follows:

*1 Section 28 of the Probate Court Act, chapter P-17.1 of the Acts of New Brunswick, 1982, is repealed.*

**Loi modifiant la Loi sur la  
Cour des successions**

Sa Majesté, sur l'avis et du consentement de l'Assemblée législative du Nouveau-Brunswick, décrète:

*1 L'article 28 de la Loi sur la Cour des successions, chapitre P-17.1 des Lois du Nouveau-Brunswick de 1982, est abrogé.*